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(Indsendt 

to gange) 

Ledelsesteam 

Nørrebro/Bispebjerg Klynge A 

Ledelsesteamet i Klynge A bakker op om Murergårdens 

ønske om at organisere sig som selvejende institution. 

De ser det som bedste mulighed for, at der falder ro på 

Murergården og på Klynge A, så de alle kan få arbejdsro 

og fokus på kerneopgaven,  

3 Maiken Staudt Olesen (Souschef – 

Blågård Skole) 

Kamma Cignitti (Skoleleder – 

Blågård Skole) 

Nanna Lauesgaard (KKFO leder – 

Blågård Skole) 

Christian Roikjer (Klubleder – 

Kvisten/Cappella)  

Ayhan Demir (Pædagogisk leder – 

Fritidscenter Bispebjerg Syd) 

Hanne Brusch (Fritidsklyngeleder 

– Klynge NB I) 

Lederkollegaer undrer sig over, at der igen er en proces 

om Murergården og Murergårdens organisering. Der 

stilles flere spørgsmål til Borgerrepræsentationen, bl.a.:  

• Er der en særligt grund til brugen af 

standsningsretten i denne sammenhæng. og 

dermed involvering af Borgerrepræsentationen.  

• Hvordan kan Murergården får tilført 

ungdomsklubpladser, når Nørrebro/Bispebjerg i 

forvejen det område, med flest UngeVærk og UK-

pladser.  

• Hvorfor står der i referatet fra 

Borgerepræsentationens møde den 2. juni 2022, at 

der kan arbejdes med at Murergården får tilført 

ungdomsklubpladser, når alle andre fritidscentre 

har været igennem en lang proces med at indstille 

til UŶgeVærk ud fra deŶ politiske visioŶ oŵ ”Det 
gode fritidsliv” og de kriterier der har været 
opstillet for udvælgelsen af UngeVærk? 

 

Der udtrykkes bekymring ift. at åbne endnu et 

UngeVærk i lokalområdet, da FC Ydre Nørrebro også 

har fået tildelt 100 pladser, så der i et lille geografisk 

område vil være 4 UngeVærker med i alt 410 UK-

pladser, samt et UnderVærk i Heimdalsgade med 100 

pladser. Nørrebro/Bispebjerg er i forvejen det område, 

med flest UngeVærk og ungdomsklubpladser. 

 

Derudover henvises til tidligere høringssvar, der 

gentages her:  

• Der er et stærkt ønske om at være organiseret ud 

fra samme principper og kriterier som resten af 

byen, og ikke ved særordninger, forsøgsordninger, 

pilotprojekter eller lignende.  

• Der ønskes en organisering, der ikke er 

konkurrerende og som tilbyder alsidige udviklende 

fritidstilbud til børn og unge fra lokalområdet og 

byen. 

 

4 Murergårdens Forældreråd På baggrund af interne drøftelser, også med personalet, 

anbefaler Murergårdens forældreråd, at Murergården 

indstilles til selveje. De ønsker, at Murergården forbliver 



én samlet integreret institution og ikke bliver splittet op 

i forskellige klynger. Forældrerådet henstiller til, at 

status som selvejende enhed, ikke er ensbetydende 

med økonomiske udgifter for enheden - her med 

særligt blik for problematikken om udlån af 

tjenestemænd.  

5 Nørrebro Lokaludvalg Nørrebro Lokaludvalg støtter Murergårdens ønske om 

at overgå til selvejende drift, samt deres ønske om at få 

etableret en ungdomsklub.  

6 En kreds af Murergårdens 

samarbejdspartnere  
Mudi Jarkass – Fritidsakademiet. 

Niels Bugge – Forperson Nørrebro United 

Pia El Ghazouani – Korsgadehallen 

Lisbeth Bryhl – Kapelvej 44 

Nadeen Aiche 

Nikolaj Friis Farsøe – Institutionsleder 

Fritidscenter Ydre Nørrebro 

Mikael Feldsted, afd leder og Henriette 

Karlsen Institutionsleder Skt 

Johannesgården 

Eline Fedlman – leder af den boligsociale 

helhedsplan NørrebroByggerne. 

Abdul Albarazi – leder i SIAM 

Cykelkooperativet 

Andreas Christensen – sognepræst 

helligkors kirke og bestyrelsesformand for 

daginstitutionen Linden. 

Alberte Stinne Ortvad – Dansende 

Dynamisk Verden Skole ved El-Studio 

Gry H. Larsen Institutionsleder 

vuggestuen Den Gule Prik 

Susannah L. Søderlund – Netværksleder 

Diversity Works 

Jeanette Thillerup - Institutionsleder 

Doseringens Vuggestue. 

Henrik E. Mortensen – Institutionsleder 

Marthahjemmet. 

Kredsen bakker op om Murergårdens beslutning om at 

etablere sig som en selvejende institution. De ser frem 

til at Murergården tilføres ungdomsklubpladser.  

 


